
Rådmandsmøde (Rådmandsmøde)

10-11-2023 09:30 - 10:30

Rådhuset, vær. 489

Information:Pkt. 1 kl. 9.30-9.45 Lone Rudbeck Jørgensen
Pkt. 2 kl. 9.45-10.00 Dorthe Høgh Hansen og Sara Wrange Kristensen
Pkt. 3 kl. 10.00-10.15 Kristian Mikkelsen
Pkt. 4 kl. 10.15-10.30 Kristian Mikkelsen

Mødedeltagere : Christian Boel, Christian Budde Opstrup, Heidi Have, Jens
Bejer Damgaard, Niels Jørgen Rasmussen, Otto Junge Ohrt, Thune
Korsager
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Punkt 1: Røgfrie plejehjem

Beslutning for Punkt 1: Røgfrie plejehjem

Chefteamet besluttede:

• At alle nyopførte almene ældre- og plejeboliger efter almenboligloven i
udgangspunktet skal være røgfrie
• At der skal tages hensyn til, at der skal være plejeboliger til alle – også de borgere,
som ryger
• At det skal afklares på afdelingsmøderne i de enkelte boligafdelinger om
beboerdemokratiet ønsker røgfrie plejeboliger

Der er ønske om på sigt at arbejde mod røgfrie plejehjem og sætte emnet ind i en bred
dagsorden – gerne sammen med 6-byerne, Ældreråd, MED.

På eksisterende plejehjem er det afdelingsbestyrelserne selv der beslutter hvilke emner
der skal drøftes og træffer beslutning om røgfrie plejehjem/afdelinger. Der arbejdes
løbende med at motivere bestyrelserne til at drøfte emnet. Det er dog vigtigt ikke at
skabe utryghed for naboer til rygere – men det er også vigtigt at der tages hensyn til
naboer til rygere.

Punkt 2: Frisættelse af plejehjem - foreløbig plan

Beslutning for Punkt 2: Frisættelse af plejehjem -
foreløbig plan

Chefteamet godkendte afsættet for det videre arbejde:

• Den foreløbig rammebeskrivelse (Bilag 1)
• Forankring og tids- og procesplan (Bilag 2)
• Kriterier og proces for udvælgelse af plejehjem (Bilag 2).

Der arbejdes samtidig med to spor – 1. hvor MSO selv kan beslutte justeringer –
herunder MED (sættes hurtigt i gang og fokus på at ’frisætte sammen’) og 2. hvor Byråd,
faglige organisation mm (som er en lidt længere beslutningsproces).

Rådmanden ønsker at følge området tæt – evt. inviteres ind ad hoc i Frihedsrådet - og
med fokus på at anerkende positivt og fastholde momentum. Startskud kan evt. markeres
sammen med Ældreministeren. Ældrerådet, FOA mfl. kan trækkes ind for at sikre et
bredt ejerskab. Der skal kommunikeres løbende ud om relevante initiativer.

Der kan evt. udarbejdes en ’pakke’ til KL med det koncept vi lander på – Evt. kan en
repræsentant fra KL inviteres ind ad hoc i Frihedsrådet. Overveje om friplejehjem, andre
aktører skal inviteres ind til at se det vi ikke selv kan se. Borgerkonferencer med input.

OBS på at vi skal være vilde – en del af kriterierne, når de plejehjem der byder ind skal
udvælges, er variation.

Frisættelse er et selvstændigt program under paraplyen TÅL.
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Økonomi: det overvejes/undersøge om en del af midlerne fra budgetforliget på 3,5 mio.
fra aktiviteter til plejehjem kan bruges til frisættelse.
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